
 

 

 

 

 

ADVERB  

(3.11. 2009) 
 



Det er  ikke skarpe grenser mellom gruppene, og det brukes 

ulike inndelinger i ulike grammatikkbøker. 

 

1) TIDSADVERB:           NÅR?     HVOR OFTE?       

HVOR LENGE? 
- da, nå, siden, alltid, sjelden, ofte, igjen, lenge, foreløpig,    

  fremdeles, ennå, sent, tidlig, tidsnok, snart 

- først, så, etterpå, senere, dernest 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

2) MÅTESADVERB:     HVORDAN? 
- bra, sånn, slik, annerledes, ille, fort 

- De snakker langsomt, høyt, lavt, tydelig, rask, klart 

 

ADJEKTIV FORTELLER OM PERSONER OG TING, 

ADVERBENE FORTELLER 

OM HANDLINGER. 

 

Han er pen.   Han synger pent. 

 

 

 

 



3) STEDSADVERB:     HVOR? 
 

- De bor her. Kommer du tilbake? Han er reist bort. Bussen  

  kjørte forbi.  

- Vi har gått langt.                     X           Vi har bodd her lenge.  
Adjektivet lang heter langt i intetkjønn: en lang vei, et langt  stykke.   
  

- De fleste stedsadverb finnes i dobbelt form: 

På stedet   X  til stedet,         

Her        X  hit 

Der    X  dit,    

Hjemme       X         hjem 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

4) MODALE ADVERB 

 
- viser talerens mening, innstilling, holdning 

- De skal dessverre flytte. 

  De kommer forhåpentlig tilbake. 

  Du kan gjerne bli her. Jeg vil heller gå. 

- Hun kommer  sikkert / antakelig / formodentlig / nok / kansje 

/ muligens / vel / visst / neppe / sikkert ikke  tilbake. 

- Jo, da – få talerens følelse 

  Jeg fortalte deg det jo! Du klarte det jo! Der er da klart. 

 

 



 

 

5) NEKTENDE ADVERB:   IKKE 
 

- vi har ikke tid. Hun kan ikke komme. 

- Aldri, neppe 

 

DISSE ADVERBENE HAR DET TIL FELLES AT MAN 

SVARER MED JO I STEDET 

FOR JA 

Kommer du ikke? Jo da. 

 

 

Han kommer ikke i dag. Nei vel. 

Han kommer aldri hit. Å nei. 

 

 

 

 

 

 

 

 

6) FRAMHEVENDE ADVERB  
 

- akkurat, nettopp, presis, nøyakting, absolutt, helt 

 

De kom presis klokka fem. Det var akkurat det jeg sa. 

 

 

 

 

 



 

7) GRADSADVERB 
 

Hun forstår mye.  

Hun forstår litt.  

Hun forstår lite. 

 

 

Litt     X      lite 

 

- står foran komparativ: 

   Hun er litt, enda, mye flinkere enn broren. 

 

 

 

 

 

 

 

GRADBØYNING AV ADVERB 
 

Hun snakker høyt.   Han snakker høyere.    Hvem snakker høyest? 

Per kommer ofte.   Pål kommer oftere.     Espen kommer oftest. 

Hun snakker godt.   Han snakker bedre.    Hvem snakker best? 

 

Mye   mer   mest 

Lite   mindre  minst 

Gjerne   heller  helst 

 

 

LENGER er komparativ både av langt og lenge. 

De har sykler langt – lenger enn oss.    

De har sykler lenge – lenger enn oss.   



TAKK FOR 
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